
 

Radøy kommune  
 

 
 

Innkalling 

for 

Arbeidsmiljøutval 
 

Møtedato: 19.02.2019 

Møtestad: SARS  - Rådhuset - kommunestyresalen 

Møtetid: 14:00 - 15:30 

 

Arbeidsgjevarrepresentantar  

 Representant Funksjon  Vararepresentant 
 

Funksjon 

1 Jarle Landås Rådmann 1 Lisbeth Alvær Kommunalsjef 
teknisk drift 

2 Olaf M Helland Kommunalsjef 
oppvekst 

2 Sveinung Kvamme økonomisjef 

3 Grete A Herøy Kommunalsjef 
helse og omsorg 

   

4 Kjetil Morken Personalsjef    

 
Arbeidstakarrepresentantar  

 Representant Organisasjon Personleg vara-

representant 

Organisasjon 

1 Torill Helland Hovudverneombod Trond Sylta Fagforbundet 

2 Elisabeth Bygstad Utdanningsforbundet Elin Klausen Utdanningsforbundet 

 

3 Rosalind Instebø  Fagforbundet Thormod Bendiksen Fagforbundet 

4 Harald Stanghelle Fagforbundet Vigdis Thomassen Fagforbundet  

 

Saksliste: 
Saksnr Tittel 
001/2019 Årsrapport Salutis HMS og Radøy kommune 2018 - bedriftshelseteneste 
002/2019 Handlingsplan SALUTIS HMS AS og Radøy kommune om HMT arbeidet i 2019 
003/2019 Oversyn over skademeldingar 2018 
004/2019 Oversikt sjukefråvær 2018 
 

 

 

Den som har lovleg forfall eller er ugild i nokon av sakene må melda i frå til kultur- og sørvistorget så 

snart som råd, tlf 56 34 90 00. Varamedlemmer møter etter nærare innkalling. 

 

 

 



11. mars 2019 

   
 Jarle Landås   
 møteleiar   Kjetil Morken  
  utvalssekretær 
 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

001/2019 
 

Arbeidsmiljøutval PS 19.02.2019 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Kjetil Morken 15/235 19/2591 

   

Årsrapport Salutis HMS og Radøy kommune 2018 - 

bedriftshelseteneste  

 

Saksopplysingar: 

Det ligg føre årsrapport over verne- og arbeidsmiljøarbeidet i Radøy kommune for 2018.  
Denne omtalar aktivitetane SALUTIS HMS-gruppen AS har hatt i Radøy kommune i 2018. 
Det har vært relativt mykje aktivitet og samarbeid i 2018. 
Det ligg føre eit forbruk på om lag 218 607,12 i 2018. Der 116 000 er såkalla meirsal. 

Aktivitet utover ramme førehandsbestilling er i hovudsak knytt til oppfølging av sjukefråvær ved 
Magnus Gullhagen. Dette har vært eit satsingsområde i 2018. 

I tillegg har Wenche Osland delteke i organisasjonsutviklingsprosessar i helse og omsorg. 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

AMU tek årsrapport til etterretning 
 

 

Vedlegg: 

2018 ÅRSRAPPORT Radøy kommune 

Status Radøy kommune 2018 

 

  



  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

002/2019 
 

Arbeidsmiljøutval PS 19.02.2019 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Kjetil Morken 15/235 19/2594 

   

Handlingsplan SALUTIS HMS AS og Radøy kommune om HMT 

arbeidet i 2019  

 

Saksopplysingar: 

Framlegg til endeleg handlingsplan er  laga etter dialog med SALUTIS HMS AS  i kontaktmøte 19/2 
2019. 
 
Planen dannar grunnlaget for samarbeidet  mellom SALUTIS HMS AS  og  Radøy kommune i 2019. 
 
Satsingsområder er : 
- følgje opp med støtte til utvalde leiarar i  helse og omsorg og vidare følgje opp tiltak kring 
sjukefråvær. 
 
Grunna arbeid med samanslåing vil det være fokus på organisering av HMS arbeidet etter 1/1 2020. 
Det er ikkje avklara leverandør av dette . 
 
Større undersøkingar og organisasjonsprosjekt er det difor ikkje kapasitet til i 2019. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

AMU tar handlingsplan  til orientering.  
 

 

 



  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

003/2019 
 

Arbeidsmiljøutval PS 19.02.2019 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Kjetil Morken 17/65 19/2600 

   

Oversyn over skademeldingar 2018  

 

Saksopplysingar: 

Av meldingane går det fram at det er gjort tiltak både i rutinar og opplegg som konsekvens av 
rapporteringa. 

Totalt er det levert inn  16 meldingar om skade/nesten skader og meldingar om uønskt hendingar til 
AMU. Samanlikna med 2017 er  dette dette ei auke  

Skademeldingane vert presentert og gjort tilgjengelege i møtet. For  ein del av skadane er det levert 
melding til NAV i tråd med føresegner om rapportering av yrkesskadar. Det er i det store ikkje 
alvorlege skadar med stort skadeomfang meldt i 2018.  

Ein kan ikkje utelukke underrapportering av skadar. 

Ein stor del av skadane kjem som følgje av handlingar som brukar / elev /pasient har gjort.   
Området er ei  utfordring.  Det kan synast som at ved endra pasientgruppe må det vurderast om  kva 
som er pårekneleg i arbeidet vert vurdert på nytt. Ein del hendingar vil være vanskeleg å ha som 
avvik kontinuerleg då dette er adferd som følgjer som konsekvens av pasientgruppa. 

Det er i avdelingane arbeidd  med gode måtar til å kartlegg, og handtere desse . 

Det er truleg fleire tilfelle som  ikkje er rapportert. Rådmannen vil framleis oppmode organisasjonen 
til å bli betre i å melde desse sakene. Då er det enklare å setje tiltak i system når handlingar, 
hyppigheit og handling- /hendingsmønster er godt dokumentert.   

Dei aktuelle einingane har  det siste året vore flinke til å rapportere om hendingane knytt til særlege 
utfordringar.  Her er det satt i verk ei rekke tiltak, men utan at ein har funne ein måte å eliminere 
skadane heilt.  Skademeldingane tyder på at ein jobbar kontinuerlig med betring av rutinar for å 



hindre skader. Det vert tilrådd fortsatt kartlegging av situasjonar der skader skjer og forsøker å finne 
om det er nokre fellestrekk som kan utløyse reaksjonar som i sin tur fører til skade. 

Sakene er utfordrande å handtere og det er viktig å ha fokus på rapportering og førebyggande tiltak 
ved arbeid med brukarar som kan være utagerande.  Både for brukar sin del og for tilsette sin del, må 
vi setje i verk tiltak som avgrensar og førebyggjer skader  på tilsette som er påført av brukarar. 

 

 

Samanfatning: 

Totalt 16 registrerte skadar. 

10 skader  - tilløp til skade / uønska hendingarn gjeld knytt til brukarar ved instisjon, elevar og 
demenspasientar  som har utagerande åtferd. 

3 - skadar  -er ved fall / gymaktivitet / trefelleing  . DVs fall på isen, snuble i Sacosekk og fall ved 
trefelling  

Det er i 2018 ingen meldingar om stikk og / uhell kring prøvetaking , diabetespennar osb.  Noko det 
tidlegare ofte har vært.  

Vurdering 

Etter rådmannen si vurdering er det få skadar /tilløp av alvorleg karakter. Tiltaka og handteringa av 
tilløpa verkar å vere gode. Administrasjonen har ikkje gjort nokon særskilde tiltak i samband med 
meldingane. 

Lokalt er det i nokre tilfelle gjort framlegg til endringar i rutinar og opplegg som konsekvens av 
rapporteringa.  I 2016 ver det satt i verk opplæringstiltak, tiltak for å hindre skader.    Arbeidet er 
følgt opp i 2018.  Det kan vera underrapportering av skadar. På dei einingane som har hatt fokus på 
tiltak og opplæring har ein truleg rapportert inn alle skader og tala for avdelingane med utfordringar 
kan ein gå ut frå er reelle.  Det for eit forbetringspotensial her, men ein må gå ut frå at talet på 
skader hadde vore høgare utan arbeidet som er lagt ned i 2016 til  2018.      
 
Ein stor del av skadane kjem fortfarande som fjølge av handlingar som brukar / elev /pasient har 
gjort.  Området er utfordrande. Rådmannen har ei oppfatning av at ein fortfarande må halde fokus 
på rapportering og oppfølging av desse sakene. 
 
Rådmannen vil oppmode organisasjonen til fortsatt å melde desse sakene.  Inntrykket er at  tiltak no 
er satt i system for uønskt handlingar, hyppigheit og handling- /hendingsmønster betre  dokumentert 
enn tidlegare. 



 
Det innført eit elektronisk oppsett for avviksmelding som bør betre rapportering av avvik og tilløp til 
skade, samt forenkle oppfølginga av sakene. 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

AMU tar oversyn over skademeldingane til orientering 
 

 

 

  

  



  

Radøy kommune 

Saksframlegg 

Saknr Utval Type Dato 

004/2019 
 

Arbeidsmiljøutval PS 19.02.2019 

 

Sakshandsamar Arkivsaknr.: Dokumentnr.: 

Kjetil Morken 18/2683 19/2604 

   

Oversikt sjukefråvær 2018  

 

Saksopplysingar: 

 

2018 har alle kvartal hatt lågare fråvær enn 2017.  

Stor nedgang i 3. kvartal,  men også nedgang 1. ,2. og 4.  kvartal.  

Sektorvis: 

Oppvekst: auke men størst i 3. og 4 . kvartal i barnehagane. 

Helse og omsorg litt ned. Men framleist høgt fråvær i Prestbrekka og Velferdssenteret.  

Velferdssenteret har hatt ein nedgang på 20,2 % 3. kvartal, men fråværet er fortsatt høgt med 
15,8 %. Ekstrem auke i fråvær både 1. og 2. kvartal med hhv 16,9 % og 20,9 % fråvær.  

Heimetenesta har hatt ei svært stor nedgang i alle kvartal, men fortsatt høgt i 1. kvartal med 17,7 
% %. Fråvær i 2017 var truleg mellom anna knytt til svangerskap og lengre fråvær knytt til 
avlorlege sjukdom. 

Fråværet er fortsatt alarmerande høgt i ein del avdelingar, sjølv om det har vore ei generell 
nedgang. 

 



 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

AMU tek  oversyn over sjukefråværet 2018 til 
orientering. 

 

 

Arbeidsmiljøutval - 005/2018 

AMU - handsaming: 

  

 

 

 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
 

 

Vedlegg: 

Sykefråvær 2018 

 

 


